
14 Acker Merrall & Condit (Asia) Ltd., 3/F China Merchants Godown B,18 Sai Ning Street, Kennedy Town, HK . Tel. +852.2525.0538 . Fax +852.2525.0598 . Email: info@ackerasia.com 

Dear Client,

It’s been a record-setting 2021 so far for all of us here at Acker, and 
I’m excited to launch what is sure to be a remarkable Fall 2021 auction 
season!  We begin the Hong Kong season with the double fortune of our 
88th Hong Kong auction and an estimated HK$88M in sales, a 2-day 
sale on Friday, September 24th and Saturday, September 25th!  
Day 1 commences and concludes with magnificent Bordeaux and the 
largest collection of the auction, amidst an interlude of resplendent 
Burgundy, and Day 2 spotlights more of the finest Burgundy and two 
incredible collections with and intermingling of top Bordeaux.  Who 
says you can’t have it all?!?

Our first feature comes from an array of seasoned consignors who, in 
lots 1-121, regale us with top Bordeaux Chateau from the Left and 
Right banks, starting with the profound 2005 vintage.  I am starting to 
enjoy 2005s, and dare I say this vintage might soon exceed some of its 
bigger brothers’ reputations?  But this first session is all about Petrus 
Power!!!  Petrus leads the procession after the aforementioned 2005 
with a 1990 double magnum, 2010 magnums, a full case of 1982, four 
cases of 1983, and five, yes 5 cases of the renowned 1990 Petrus in their original wood cases!!!!!  The 1983 
and 1990 parcels actually come from the same family cellar purchased on release!  There are more first 
growths to be found from these fabled vintages too, for instance 1982 Lafite, Latour, and Mouton, and 
don’t miss the three-case parcel of 1990 Cheval Blanc!  Spectacular ancient vintages come in to play with 
grandeur, culminating in spectacular verticals of both Lafite and Margaux ranging from 1958 to 2010!!!

We continue with lots 122-185, which bring on the Burgundy firepower.  This ensemble of astute collectors 
are clearly large format enthusiasts; on display are magnums of Rousseau Chambertin, DRC La Tache, 
and 1990 Jayer Cros Parantoux (!!!), Methuselahs of DRC Montrachet and Romanee Conti (!!), and a 
Jero of Leflaive Bienvenues!  There’s a force of excellent bottles as well from leading producers including 
Comte Vogue, DRC, Leroy, Duroche, and Roulot.  Yum.

After that alluring intermission of Burgundy, we find ourselves back with blue-chip Bordeaux in lots 300-
633. This blockbuster collection comes to us courtesy of a serious collector who bought all Bordeaux En 
Primeur and has stored the wines professionally ever since, meaning all the wines have perfect provenance 
and are in OWC.  We love it when that happens!  Stars of the Right Bank are on display including Angelus, 
Ausone, Beausejour, Pavie, Petrus, and Vieux Chateau Certain.  The roll call of vintages is like the who’s 
who of the best, covering 1989, 1990, 2000, 2005, 2008, 2009, and 2010.  There are nearly 100 lots of the 
five first growths, from 2000 to 2010 alone, including the esteemed 2000 Latour, 2009 Haut Brion, 2005 
Margaux, 2003 Lafite, and 2010 Mouton to name a few.  There are a great many other Bordeaux worthy 
of your attention in this amazing culmination of Day 1! 

The adventures continue on day 2 with the best of Red and White Burgundy courtesy of a Swiss cellar 
in lots 634-676.  This keen collector offers almost sixty selections of exclusive Burgundy from some of its 
most cherished producers, offering both mature and maturing wines from a range of almost one century!  
Amid the rare mature treasures, , we discover 2005 Rousseau Chambertin mags, three Jeroboams 
and a Methuselah of 1985 Richebourg (!!!!) as well as a magnum and Jeroboam of 1988 (!!), 1961 
Leroy Musigny and 1959 Richebourg!!!    Speaking of white wine, do not miss incredibly rare full cases 
of d’Auvenay Chevalier from 1996 and 2002, followed by a trio of Criots  and baker’s dozen of special 
Meursault and Puligny Selections!  Five lots of DRC Montrachet from 1999 to 2013, and two vintages of 
Leflaive’s (1996-97) round out this spectacular assortment!!!  Magnificent!!!
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Lots 697-967 keep the Burgundy coming with a dazzling selection of DRC, courtesy of The Sage. He is 
The Sage for a reason; he has been collecting wine for nearly 40 years, and these selections are the prudent 
pruning from just one of his multiple cellars around the world.  This stunning collection features more 
than 120 lots of Domaine de la Romanee Conti, which is an incredible amount of DRC given how sought 
after and allocated their wines are!  We are treated to all the Domaine’s glorious Grand Crus and plenty of 
the best vintages 1978, 1985, 1990, 2002, 2009, 2015, and more.  Among the nearly 200 selections of Red 
Burgundy, we also find 20 selections of Domaine Leroy and epic lots of Dujac, Clos de Lambrays, Rouget, 
and Rousseau.  Not to be overlooked, White Burgundy chimes in with Coche-Dury, Domaine Leflaive, 
and Henri Boillot!  Eternal thanks to the very wise Sage!!! 

We conclude with lots 968-1120 from an exacting businessman and golf aficionado who has applied the 
scientific method to his wine collecting, systematically acquiring and carefully storing many top wines as 
well as deducing overachievers over the decades. The ace here is Bordeaux, and plenty of it, driven by 
punchy parcels of 2004 Haut Brion, 2000 La Conseillante, 2005 La Fleur de Gay, 2004 Lafleur, 2000 Leoville 
Barton, 2000 Lynch Bages, 2003 Pavie, 1995 and 2009 Pichon Lalande, 1990, 1995 (nine cases of 1995 
LLC!), 1996 and 2000 Leoville Las Cases!!!  There are plenty of other goodies; those were just the parcels!!!  
For those seeking the rare and unexpected, consider four cases of rare Ygrec, the dry white of Yquem, and 
don’t miss some more Burgundy here with DRC Assortments and some rare Prieure-Roch!

There is so much more in between the lines above as we look ahead to a great Fall season as the undisputed 
#1 wine auction house in the world.  I hope you’ll join us Live Online from Hong Kong September 24th 
and 25th.  Until then, cheers to your health and to great wine! 
 
In Vino Veritas,

John Kapon 
Chairman, Acker Merrall & Condit Companies
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親愛的客户：

2021年對Acker來說是創紀錄的一年，這一場拍賣會也將開啓精彩絕倫的2021年秋拍季節！本場也是我們香港

第88場拍賣會，爲期兩天的拍賣會中（九月二十四號以及二十五號）我們將爲您獻上價值八千八百萬港幣的拍

品。拍賣第一天將爲您獻带来衆多波爾多佳釀以及少許的曼妙勃艮第精選，第二天則集中火力於精美勃艮第佳

釀，將獻上兩大特色窖藏綴以些許頂級波爾多佳釀。誰說不能應有盡有?!

我們第一批特色窖藏來自幾位有經驗的藏家，他們爲我們帶來批號1-121頂級左右岸波爾多佳釀，由2005年佳批號1-121頂級左右岸波爾多佳釀，由2005年佳

釀開篇！釀開篇！我已經開始享用2005年的佳釀，我敢說這個年份即將超越許多頂級佳釀的名聲。第一篇章讓您見識

Petrus的力量!!! 包括之前提到的2005年，還有1990三升裝，2010年1.5升裝，整箱的1982年，四箱1983年佳

釀, 還有五箱著名的1990 Petrus 原裝木箱!!! 1983和1990年佳釀則是上市便購入！除此之外還有1982 Lafite, 1982 Lafite, 

Latour, 以及Mouton,Latour, 以及Mouton, 不要錯過三箱1990 Cheval Blanc!  還有橫跨1958 – 2010年的Lafite 以及Margaux垂直系橫跨1958 – 2010年的Lafite 以及Margaux垂直系

列!!!列!!!

隨後有批號批號122-185122-185的勃艮第力量，幾位精明的藏家熱愛大容量佳釀，爲我們帶來1.5升裝 Rousseau Chambertin, Rousseau Chambertin, 

DRC La Tache, 以及1990 Jayer Cros Parantoux (!!!),DRC La Tache, 以及1990 Jayer Cros Parantoux (!!!), 六升裝DRC MontrachetDRC Montrachet 以及Romanee Conti (!!)Romanee Conti (!!), 還有三升裝

Leflaive BienvenuesLeflaive Bienvenues! !  還有一系列的頂級佳釀，譬如Comte Vogue, DRC, Leroy, Duroche, omte Vogue, DRC, Leroy, Duroche, 以及RoulotRoulot。美味。

勃艮第序曲之後我們再次爲您獻上藍籌波爾多，批號300-633批號300-633. 這一批頂級窖藏出自於一位一絲不苟的藏家，

他的佳釀均爲期酒購買，並存儲於專業酒窖，全部佳釀的來源完美，且均爲原裝木箱。實在令人欣喜！右岸明

星佳釀包括Angelus, Ausone, Beausejour, Pavie, Petrus, Angelus, Ausone, Beausejour, Pavie, Petrus, 以及Vieux Chateau CertainVieux Chateau Certain.  年份包括1989, 1990, 2000, 

2005, 2008, 2009, 以及2010.  僅僅是2000-2010年就有將近100個批號的一級莊，包括2000 Latour, 2009 Haut 2000 Latour, 2009 Haut 

Brion, 2005 Margaux, 2003 Lafite, Brion, 2005 Margaux, 2003 Lafite, 以及2010 Mouton2010 Mouton 等等，還有其他更多佳釀值得您關注！ 

拍賣會第二天繼續，一位藏家的瑞士酒窖中精選頂級紅白勃艮第佳釀與我們分享，批號634-676批號634-676。 這位敏銳的藏

家爲我們帶來將近六十個批號的新舊佳釀精選，包括2005 Rousseau ChambertinRousseau Chambertin 以1.5升裝,三支三升裝以及一支以1.5升裝,三支三升裝以及一支

六升裝的1985 Richebourg (!!!!) 還有1.5升裝以及三升裝的1988 (!!), 1961 Leroy Musigny 以及六升裝的1985 Richebourg (!!!!) 還有1.5升裝以及三升裝的1988 (!!), 1961 Leroy Musigny 以及1959 Richebourg!!! 1959 Richebourg!!!  說

到白葡萄酒，不要錯過整箱的d’Auvenay Chevalierd’Auvenay Chevalier 1996 - 2002, 還有三支Criots 以及三十三支Meursault 以

及Puligny Selections!  五個批號的DRC MontrachetDRC Montrachet 橫跨1999 - 2013, 還有兩個年份的Leflaive (1996-97)

，完美尤物！！！
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出自智者窖藏的批號697-967將繼續爲您獻上精彩的勃艮第篇章。出自智者窖藏的批號697-967將繼續爲您獻上精彩的勃艮第篇章。之所以稱他爲智者是有原因的，他收集葡萄

酒已經將近四十年，這批窖藏也僅僅是他衆多窖藏中其中一個。這批珍藏包括超過120個批號的Domaine de la omaine de la 

Romanee ContiRomanee Conti佳釀！其中包括1978, 1985, 1990, 2002, 2009, 2015, 等等，將近200個批號的勃艮第紅酒中，

有20個批號的Domaine LeroyDomaine Leroy佳釀，還有 Dujac, Clos de Lambrays, Rouget, Dujac, Clos de Lambrays, Rouget, 以及Rousseau.Rousseau.  勃艮第白酒也不容小

覷，包括Coche-Dury, Domaine Leflaive,Coche-Dury, Domaine Leflaive, 以及Henri BoillotHenri Boillot等! 衷心感謝這位智者!!! 

最後還有批號968-1120批號968-1120，出自一位嚴格的商人兼高爾夫愛好者，他使用科學的方式來收藏葡萄酒，系統的出自一位嚴格的商人兼高爾夫愛好者，他使用科學的方式來收藏葡萄酒，系統的

獲取加精心的存儲。此批窖藏中的精品爲波爾多，大量的波爾多佳釀獲取加精心的存儲。此批窖藏中的精品爲波爾多，大量的波爾多佳釀，包括2004 Haut Brion, 2000 La 

Conseillante, 2005 La Fleur de Gay, 2004 Lafleur, 2000 Leoville Barton, 2000 Lynch Bages, 2003 

Pavie, 1995 以及2009 Pichon Lalande, 1990, 1995 (九箱1995 LLC!), 1996 以及2000 Leoville Las 

Cases!!! 當然還有其他精選！如果您在尋找珍惜罕見的佳釀，  我們有四箱Ygrec, Yquem的干白Yquem的干白。千萬不要

錯過 包括DRC AssortmentsDRC Assortments 以及Prieure-Roch在內的其他勃艮第珍釀!Prieure-Roch在內的其他勃艮第珍釀!

還有太多太多無法一一介紹，作爲世界第一名的葡萄酒拍賣行我們期待爲您帶來精彩的秋拍季節！九月二十四

號以及二十五號，我期待在網絡上與您見面！乾杯，祝您健康，美酒相隨！ 

酒後吐真言

John Kapon 

Acker Merrall & Condit Companies主席  




